
7 سیاسی

ترمیم کابینه 

به جرم فساد 

هلیکوپتر با موتور پراید!

مستند »فرزندکشی« 

به یاد ندارند

حل نمی شود 

به خاطر یک برنامه تلویزیونی

علیه نوید محمد زاده 

بیان قند مکرر است 

لغو شد

احمد امیرآبادی عضو هیات رئیســه مجلس شورای اسلامی با موضوع 
بررسی عملکرد دوساله نمایندگان یازدهمین دوره مجلس گفت: گاهی یک 
وزیر یا نماینده که هر کدام اهل شهر و استانی هستند، تمایل دارند برای همان 
شهر و استان هم کاری انجام دهند و برای دوره بعد هم رأی بگیرند؛ وقتی این 
نگاه حاکم باشد در نظام بودجه ریزی با تحول مواجه نخواهیم شد.وی ضمن 
اشــاره به عملکرد دولت یادآور شــد: به نظرم لازم است سه چهار وزیر، یک 
معاون و چند استاندار تغییر کنند، چون حدود یک سال زمان برای نشان دادن 
عملکرد کافی بوده اســت. هیئت رئیسه مجلس از نمایندگان خواست برای 
استیضاح صبر کنند شاید رئیس جمهور بخواهد خودش کابینه را ترمیم کند. 

به گفته یک منبع آگاه در راستای مبارزه با فساد اقتصادی و اداری، دو نفر 
از مدیران سازمان صنعت و معدن خوزستان به اتهام ارتشا بازداشت شدند.یک 
منبع آگاه اظهار کرد: در راستای مبارزه با فساد اقتصادی و اداری و با توجه به 
گزارش  واصله در خصوص تخلف دو نفر از مدیران سازمان صنعت و معدن 
خوزســتان به اتهام ارتشا موضوع مورد پیگیری قرار گرفت.وی افزود: پس 
از انجام تحقیقات لازم این دو نفر از مدیران ســازمان صمت توسط سربازان 
گمنام امام زمان در اطلاعات سپاه خوزستان بازداشت شدند.تاکنون جزئیات 

بیشتری در این خصوص منتشر نشده است.

یک نخبه ایرانی مدعی اســت هلیکوپتر دو نفره ای را با هزینه شخصی 
خود ســاخته اســت که بدنه آن از جنس فایبرگلاس و وزن آن حدود ۴۵۰ 
کیلوگرم و موتور آن، موتور پراید است! رضا قهرمانی یکی از اعضای باشگاه 
پژوهشــگران جوان و نخبگان در حاشــیه رویداد ملی گام دوم گفت: بنده 
اهل شهرســتان ملکان و روستای پرچین بلاغ یک فروند هلیکوپتر دو نقره با 
هزینه شخصی 1۰۰ میلیون تومان را در طی دو سال ساخته ام. وی گفت: این 
هلیکوپتر با امکانات کم و حداقلی ســاخته شده است. بدنه این هلیکوپتر از 
جنس فایبرگلاس و وزن آن ۴۵۰ کیلوگرم اســت. ابعاد این هلیکوپتر ۵ در 2 

متر است و موتور آن، موتور پراید است! 

ســید امیر سیدزاده می گوید مدیران ارشاد به دلیل حفظ آبروی خانواده 
زنده یاد بابک خرمدین نامه های همکاری برای تولید »فرزندکشــی« را صادر 
نمی کنند. ســید امیر ســید زاده تهیه کننده سینما   با اشاره به آخرین وضعیت 
پروژه هایــی که تهیه کنندگی آن را برعهــده دارد، گفت: به تازگی برای فیلم 
ســینمایی »خانه شیشه ای« درخواســت دریافت پروانه نمایش کرده ایم که 
کارگردانی آن را امیر پورکیان برعهده دارد و باید دید چه زمانی پروانه نمایش 
این فیلم صادر می شــود تا برای اکران آن برنامه ریزی کنیم. وی ادامه داد: با 
توجه به اینکه این فیلم به موضوع خاص موســیقی زیرزمینی اشاره می کند، 

می تواند در حوزه اکران موفق باشد. 

ســخنگوی سپاه پاسداران وی ضمن تقدیر و گرامیداشت یاد و خاطره 
تمامــی ایثارگران و شــهدایی که در این راه جانفشــانی کردند و همچنین 
گرامیداشــت یاد و خاطره امام راحل)ره( اظهار داشت: بیش از ۴۰ میلیون از 
جمعیت کشور ما موضوع دفاع مقدس، تهاجم حزب بعث به ایران و حمایت 
همه جانبه آمریکا و اروپایی ها از این کشور را به یاد ندارند و نمی دانند در آن 
روزها بر مردم کشور به ویژه مردم خوزستان و رزمندگان ما چه گذشته است 
تا ما بتوانیم آن مقطع تاریخی را پشت سر بگذاریم.سردار شریف تصریح کرد: 
در تمامی جنگ ها یک طرف بازنده و طرفی دیگر برنده است و یا حداقل این 
است که طرفی که مورد تهاجم واقع شده اجازه نمی دهد طرفی که جنگ را 

آغاز کرده به اهداف خود برسد. 

محســن هاشمی رفسنجانی در یادداشتی نوشت: با نگاهی به قیمت ارز 
رسمی و آزاد در طول ۴۳ سال گذشته، مشخص می شود که یکی از دلایل مهم 
افزایش نرخ ارز و در نتیجه ایجاد تورم کاذب و به هم ریختگی اقتصاد، ناشی 
از حرکات و تصمیمات فاقد تدبیر و افراط در بعضی از مســائل است که در 
مقالات زنجیره ای گذشته در روزنامه اعتماد مطرح شد. او ادامه داد: جراحی 
اقتصادی اخیر در دولت ابراهیم رییسی که با نام عبور از ارز ترجیحی ۴2۰۰ 
تومانی انجام شــده، حرکت بدیعی نیســت و بار ها در طول ۳۵ سال گذشته، 
توسط دولت های قبلی انجام شده و باز همان آش و همان کاسه است.اما نکته 
مهم و کلیدی آن است که مشکل اقتصاد کشور با این جراحی و حذف قیمت 
ارز تدریجی حل نمی شود چرا که ریشه اصلی تورم و کاهش ارزش پول ملی، 
یعنی افزایش نقدینگی و خلق پول بدون پشتوانه توسط بانک مرکزی با دستور 

دولت، خشکانده نشده است.

فریبا قربانی، قائم مقام واحد فراهم آوری اعضا و نسوج پیوندی دانشگاه 
شــهید بهشتی از کاهش ۷۵درصدی اهدای عضو در کشور خبر داد و گفت: 
موضوع تشــخیص کما از مرگ مغزی موضوع مهمی اســت که باید به آن 
پرداخته شــود. وی با اشــاره به پخش برنامه ای در ماه رمضان در تلویزیون 
اظهار کرد: این برنامه باعث شــد آمار رضایت خانواده ها برای اهدای عضو 
افت شــدیدی داشته باشد و با اینکه تلاش ها چند برابر شد اهدای ارگان ها 

به یک چهارم رسید.

رئیس سازمان سینمایی، با انتقاد از آن چه به گفته او ژست اپوزیسیونی و 
رفتار هنجارشکنانه هنرمندانِ ایرانی در جشنواره کن بوده است، از مدیرعامل 
خانه ســینما خواســت تا به این حواشی رسیدگی و نتیجه را به شورای اخلاق 
حرفه ای ارائه کند. اشــاره او به بوســه نوید محمدزاده و فرشته حسینی روی 
فرش قرمز و ســخنان ســعید روستایی و پیمان معادی در نشست خبری فیلم 

»برادران لیلا« است.

ســید حسن خمینی گفت : ستاد ســالگرد ارتحال امام فقط یک مراسم 
نمادین نیســت و بیان قند مکرر اســت که باید در ذائقه ها بنشــیند و نسل به 
نسل منتقل شود؛ آن هم برای خودمان و نسل های بعدی، فرزندان و این آب 
و خاک. به همین جهت باید چندین نکته را در خودش توأمان داشــته باشد. 
یکی اینکه مظهر وحدت کشور باشد. دوم اینکه مظهر شکوه باشد. این مراسم 
جایی است که اگر دشمنان آن را می بینند خدای ناکرده باعث طعنه شود و یا 
جلوه ای از شکوه آن کمرنگ شود. باید مظهر آسایش و رفاه مردم باشد. البته 

در شرایط لازم خیلی سخت است.

با ابلاغیه بانک مرکزی به بانک ها، تمدید خودکار تاریخ انقضای کارت های 
بانکی از تیرماه 1۴۰1 لغو خواهد شد و از این زمان به بعد، مشتریان باید به صورت 

حضوری به شعب مراجعه کنند.

اخبار ویژه ... گودرزوند عضو کمیسیون برنامه و بودجه:

اقناع و همراه کردن مردم، هزینه تصمیمات 
سخت را کاهش می دهد

سرویس سیاسی- مهرداد گودرزوند چگینی 
نماینده مردم رودبار در مجلس شــورای اســلامی 
در پاســخ به این ســوال که »رئیس جمهور اخیرا از 
تصمیمات سخت گفتند و بعدتر گفتند که اگر کسی 
با نگاه دولت هماهنگ نیســت باید از کرسی های 
تصمیم ســازی و اجرا برود، به نظر شما این تصمیم 
سخت مرتبط با تغییر کابینه است؟ اگر اینطور نیست 
چه تصمیمی مدنظر خواهد بود؟« گفت: من به طور 
دقیق از اینکه رئیس جمهور از چه تصمیم ســختی 
صحبت می کند و احتمالا اشــاره مســتقیم به چه 
موضوعاتی دارند، اطلاعی ندارم اما به نظر می رسد 
که بیشــتر موضوع اصلاح ســاختارهای اقتصادی 

مدنظر باشد.
عضو کمیســیون برنامه، بودجه و محاسبات 
مجلــس در ادامــه با تاکید بر اهمیــت اقناع افکار 
عمومی و مردم برای همراهی با هر تصمیم ســختی 
که مدنظر رئیس جمهور و دولت است، تصریح کرد: 
شرایط کشور ما شرایط سختی است و لازم است که 
دولت اگر می خواهد در هر بخشی اصلاح دیگری 
انجام دهد، این کار با همراهی مردم انجام شود، اگر 
در بخش هایی از جامعه قرار است اصلاح اقتصادی 
جدیدی اتفاق بیفتد، لازم اســت که کارشناســان 
و مجلــس را در جریان قرار دهنــد. این همراهی 
می تواند هم بــه دولت کمک کرده و هم بار دولت 

را سبک کند.
وی افزود: در نتیجه معتقدم که دولت اگر قصد 
ورود و اصلاح در هر بخشــی را دارد، بهتر است از 
کارشناسان خبره، اساتید دانشگاه و نخبگان جامعه 
استفاده شود. اگر این زنجیره به درستی فعال شود، 
هزینه های اجتماعی دولت کاهش پیدا خواهد کرد. 
یقین بدانید هر طرحی اگر بهترین طرح هم باشــد، 
برای دولت و کشور هزینه خواهد داشت و اگر مردم 
به درستی اقناع نشوند و همراهی نکنند، کار سخت 
خواهد بود. لذا خوب اســت که دولت فرهیختگان 
و نخبــگان جامعه را چه به صــورت فردی چه به 
صورت مجموعــه ای مانند مراکــز قانون گذاری 
یا تصمیم گیری کارشناســی و یا پژوهشی با خود 

همراه کند.
گودرزوند چگینی در ادامه عنوان کرد: به نظر 

مــن دولت باید به دنبال تثبیــت اقتصادی و بهبود 
معیشت مردم باشد. یکی از مسائل مهم قابل توجه 
این اســت که به دنبال راحت ترین راه حل ها نرویم، 
اگر قرار اســت قاچاقی از مرزها عبور کند و بعد به 
واسطه عبور قاچاق از مرز یک کالایی را چند برابر 
کنیم که جلوی قاچاق گرفته شــود، به نظر می رسد 
که این راه حل منطقی و درستی نیست. ما باید برای 
جلوگیــری از قاچاق معکــوس مرزهای خود را 
ببندیــم و راهکارهایــی را در پیش بگیریم که مانع 
از افزایش قیمت کالاها یا نرســیدن کالا به دســت 

مردم می شود.
نماینده مردم رودبار در پاسخ به اینکه آیا دولت 
می توانــد در پایان مهلت دوماهه ای که عنوان کرده 
زیرســاخت ها را آماده کرده و تخصیص کالابرگ 
را اجرایــی کند؟، عنوان کــرد: به اعتقاد من دولت 
اصلا نباید به این موضوع به شــکل پرداخت نقدی 

ورود می کرد و مجلس هم چنین اجازه ای نداده بود، 
بلکه در قانون بودجه مجلس پیش بینی کرده بود که 
دولــت راهکارهای لازم را انجام دهد و همزمان با 

اجرای طرح، کالابرگ در اختیار مردم قرار گیرد.
وی خاطرنشــان کرد: اجرای این کار اگرچه 
بزرگ اســت و همه هم می گوینــد که کار بزرگی 
اســت اما باید در مسیر قانون حرکت کنیم، اگر کار 
خوب را در مسیر قانون انجام ندهیم، مفید نخواهد 
بــود. گودرزوند چگینــی در ادامه تصریح کرد: اما 
درخصوص اجرای طرح کالابرگ دولت می تواند 
خیلی زود زیرســاخت آن را آماده کند، به نظرم این 
کار سختی نیست چراکه کشور ما در شرایط جنگ 
هم توانسته خودش را اداره کند و دولت قرار نیست 
یــک کار جدید و بی ســابقه ای را انجام دهد بلکه 
مشــابه این کار قبلا انجام شــده و تجربه آن وجود 

داشته است.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه، گفت: به نظر من دولت باید به دنبال تثبیت اقتصادی و بهبود معیشت مردم باشد. یکی از مسائل مهم قابل توجه
 این است که به دنبال راحت ترین راه حل ها نرویم، اگر قرار است قاچاقی از مرزها عبور کند و بعد به واسطه عبور قاچاق از مرز یک کالایی را 

چند برابر کنیم که جلوی قاچاق گرفته شود، به نظر می رسد که این راه حل منطقی و درستی نیست.

شــرایط کشور ما شرایط ســختی است و لازم اســت که دولت اگر می خواهد 
در هــر بخشــی اصلاح دیگــری انجام دهد، ایــن کار با همراهی مــردم انجام 
شــود، اگــر در بخش هایــی از جامعه قرار اســت اصلاح اقتصــادی جدیدی 
اتفــاق بیفتد، لازم اســت که کارشناســان و مجلس را در جریان قــرار دهند. 
ایــن همراهــی می تواند هم به دولت کمــک کرده و هم بار دولت را ســبک کند.

سرویس سیاســی- نماینده شازند 
در مجلــس توییتی انتقــادی خطاب به 
رئیس جمهور نوشت: آقای رئیسی حدود 
یکسال است که رئیس جمهور هستید، لطفا 
از حال و هوای قوه قضائیه تشریف بیارید 

بیرون!!!
محمود احمدی بیغش نماینده مردم 
شــازند در مجلس شــورای اسلامی در 
حساب کاربری خود با انتقاد از دستورهای 
»فــوری« رئیس جمهور، نوشــت: »آقای 
رئیســی حدود یکسال اســت که رئیس جمهور هستید، لطفا از حال و هوای قوه 
قضائیه تشریف بیارید بیرون!!! حاج آقا اگر اجازه بدهید یکی دوتا از دستوراتتان 

فورا انجام نشود!
بعد از ریشــه کن کردن فوری فقر تا پیش از عید و دســتور فوری برای پایین 

آمدن قیمت ها، اکنون ساختمان ها فورا مقاوم سازی خواهند شد. آخه چرا... ؟!«

سرویس سیاســی- رئیس دیوان 
محاسبات کشور گفت: بررسی ها در دیوان 
محاسبات نشان می دهد بخش قابل توجهی 
از منابع کشــور در حال هدر رفت است و 
به دنبال دستورالعملی جدید برای کاهش 

قیمت های تمام شده هستیم.
مهــرداد بذربــاش رئیــس دیوان 
محاســبات کشور در حاشــیه نخستین 
نشســت مجمع معاونین مالــی و اداری 
وزارتخانه ها و دستگاه های اجرایی در محل 
دیوان محاسبات گفت: اگر امروز ۷۰ درصد منابع کشور افزایش بهره وری داشته 

باشد ارتقای کیفیت و خدمات به مردم بیشتر خواهد شد.
وی تصریح کرد: این روزها به دلیل مشــکلات قانونی، برخی شرکت ها از 
مدار دولتی خارج شدند و وقتی موضوع نظارت مطرح می شود خود را غیردولتی 
عنوان می کنند که ما شرکت دولتی نیستم، اما نکته عجیب اینجاست که مدیران این 
شرکت ها از سوی دولتی ها انتخاب می شوند، لذا دیوان محاسبات با اصلاح برخی 

قوانین به دنبال شفاف سازی در این خصوص است.
رئیس دیوان محاسبات کشور با بیان اینکه در حال حاضر کالا و خدمات در 
کشور گران ارائه می شود و باید تدبیری برای ارائه کالا و خدمات ارزان تر به مردم 
اتخاذ شــود، تاکید کرد: بررســی ها در دیوان محاسبات نشان می دهد بخش قابل 
توجهی از منابع کشور در حال هدر رفت است و دیوان محاسبات با دستورالعملی 
جدیــد مبنی بر نهضت کاهش قیمت تمام شــده خدمات و کالا به دنبال اصلاح 
ساختارهای اساسی در کشور است. گفتنی است نخستین مجمع معاونین مالی و 
اداری وزارتخانه ها و دستگاه های اجرایی، با هدف کارآمد سازی، سلامت و ارتقای 

پاسخگویی در دیوان محاسبات کشور برگزار شد.
در این نشست که با حضور معاونان مالی و اداری بیش از ۶۰ وزارتخانه نهاد 
و سازمان همراه بود، مباحثی درباره هم افزایی بیشتر دستگاه های نظارتی همچون 
دیوان محاسبات و سایر دستگاه های اجرایی در موضوعات فساد ستیزی، افزایش 

بهره وری؛ بهبود روش های کاری و شفافیت مالی مطرح شد.

سرویس سیاسی- رئیس مرکز پژوهش های توسعه و آینده نگری گفت: سند 
تحول دولت مردمی به عنوان یکی از مهم ترین ورودی های برنامه هفتم توســعه 
قرار می گیرد. سید مهدی پاکذات رئیس مرکز پژوهش های توسعه و آینده نگری 
ســازمان برنامه و بودجه، در رابطه با تدوین طرح برنامه هفتم توسعه، به سوالات 

زیر پاسخ داد.
تدوین طرح برنامه هفتم توسعه در کدام مرحله قرار دارد؟

برنامه هفتم مانند برنامه های توســعه گذشــته چند مرحله دارد که نهادهای 
مختلفی درگیر آن هستند؛ ایده اولیه و سیاست های کلی از طرف دفتر مقام معظم 
رهبری به مجمع تشــخیص مصلحت نظام ارســال و براساس آن، سیاست های 
برنامه های توسعه تدوین و به سازمان برنامه و بودجه کشور ابلاغ خواهد شد. پس 
از آغاز فرآیند تدوین در این ســازمان، برنامه به هیئت دولت ارسال خواهد شد و 
سپس در اختیار نمایندگان مجلس قرار می گیرد. هنوز سیاست های کلی برنامه هفتم 
توسعه از سوی مجمع تشخیص مصلحت نظام به دولت ابلاغ نشده؛ اما سازمان 
برنامه و بودجه از اواخر مهر پارسال، ماموریت تدوین مطالعات پشتیبان این برنامه 
را به مرکز پژوهش های توســعه و آینده نگری ســپرده و از اوایل آبان پارسال نیز، 
بررســی ها آغاز شد که کار مطالعات همچنان بعد از ۷ ماه ادامه دارد.   اردیبهشت 
امســال، به دلیل الزام تدوین اصل برنامه های توســعه در سازمان برنامه و بودجه، 
شورای هماهنگی و تلفیق برنامه هفتم توسعه کشور تشکیل شد؛ اکنون جلسات این 
شورا آغاز و پیش نویسی که تهیه شده بود، مبنای کار قرار گرفته است، اما همچنان 

به سیاست های کلی مجمع تشخیص مصلحت نظام نیازمند هستیم.
تفاوت سند تحول دولت با برنامه هفتم توسعه چیست و تکلیف احکامی 

که در برنامه ششم اجرایی نشده، چه می شود؟
دلیل تمدید برنامه برنامه ششم توسعه، اجرایی نشدن برخی از احکام آن نبود؛ 
بلکه تحولات در دولت بود که در پی این تغییرات، تشــخیص سیاســت ها برای 
تدوین برنامه هفتم ابلاغ نشد. برنامه ششم توسعه امکان پیگیری ندارد، زیرا متناسب 
با برنامه های کلی نگارش نشده و پیش فرض اساسی تدوین آن، رفع تحریم ها در 
اثر برجام بود که به محض خروج ایالات متحده از این پیمان و بازگشت تحریم ها، 
اهداف این برنامه با شکست مواجه شد. در برنامه هفتم توسعه، طرح های مختلفی 
نســبت به تغییرات احتمالی در نظر گرفته شــده است که در صورت لزوم، بتوان 
کشور را نسبت به آن تغییرات اداره کرد. کارگروه اجرای سند تحول دولت مردمی، 
۳۷ مسئله اصلی کشور و چالش های پیش رو را شناسایی کرد و متناسب با آن ها، 
به دولت راهکار پیشــنهاد داد. همچین این ســند را که با مشارکت تعداد زیادی از 
نخبگان تدوین شده، نمی توان رها کرد و به سمت برنامه های توسعه ای مجزا رفت. 
به سازمان برنامه و بودجه پیشنهاد دادیم که سند تحول دولت مردمی به عنوان یکی 
از مهم ترین ورودی های برنامه هفتم توسعه قرار گیرد و به زبان تخصصی سازمان 
برنامه و بودجه ترجمه شــود؛ به همین دلیل، برنامه هفتم توسعه، با قرابت زیادی 

نسبت به سند تحول دولت، تدوین خواهد شد.
اجرایی کردن سند تحول دولت و برنامه هفتم توسعه موازی کار به حساب 

نمی آید؟
دولت فعلی برای اینکه شعارهای خود را تحقق بخشد، چاره ای جز تنظیم یک 
برنامه درست برای حل مشکلات نداشت، اما مانند گذشته برنامه های توسعه ای را 
برگرفته از همان سیاست های کلی که حداکثر شباهت را به سند تحول هم خواهد 
داشت، تدوین خواهد کرد و همان برنامه توسعه مبنای عمل قرار می گیرد و دوگانه 
و موازی کاری در این زمینه وجود ندارد.چهارم خرداد، رهبر انقلاب درباره تدوین 
برنامه هفتم توسعه گفتند: در این برنامه های پنج ساله، نباید به کلی گویی اکتفا شود؛ 
بلکه دولت و مجلس باید با نگارش مسئله محور برنامه، راه را برای دست اندرکاران 

کشور روشن کنند.

نمایندهمجلسخطاببهرئیسجمهور:

آقایرئیسیلطفاازحالوهوای
قوهقضائیهتشریفبیاریدبیرون!

بذرپاشرئیسدیوانمحاسباتکشور:

درحالحاضرکالاوخدماتدر
کشورگرانارائهمیشود

رئیسمرکزپژوهشهایتوسعهوآیندهنگری:

نبایدبهکلیگوییاکتفاشود

 

ســرویس سیاسی-  بیش از هفتاد روز است 
که هیچ خبری از معاون سیاسی وزیر کشور نیست 
و او در هیچ جلسه ای که رسانه ها هم حضور داشته 
باشند، شرکت نکرده است تا شایعه استعفایش قوت 
بگیرد. برخی رسانه ها حتی جایگزین خرمشاد را هم 

معرفی کرده اند.
خبر انتصاب محمدباقر خرمشاد عضو هیات 
علمی رشته علوم سیاسی دانشگاه علامه طباطبایی 
به معاونت سیاسی وزارت کشور در روز 1۴ شهریور 
رسانه ای شد. خرمشاد به عنوان چهره ای دانشگاهی 

و اصولگرای معتدل شناخته شده بود.
احمد وحیدی وزیر کشــور در حکم انتصاب 
خرمشــاد به او چندین ماموریت داده بود. رصد و 
بررسی مستمر مسائل و رویدادهای سیاسی کشور، 
برقراری تعامل موثر و کارآمد با احزاب و تشکل ها 
و تلاش در جهــت حمایت و تقویت آنها، اجرای 
مطلوب و شایسته قانون احزاب و تشکل ها، سعی 
در جهت هم افزایی و تقویت همبستگی و انسجام 
میان همه اقوام، اقلیت ها و آحاد مردم عزیز و شریف، 
فراهم ســازی زمینه و شرایط برگزاری قانونمند و 

هرچه باشــکوه تر انتخابات با رویکرد مشــارکت 
حداکثری مــردم و توجه ویژه بــه امور مربوط به 
تقســیمات کشوری برابر قوانین موضوعه از جمله 
وظایف و ماموریت هایی اســت که وزیر کشور به 
خرمشاد محول کرد. خرمشاد هم در جلسه معارفه 
خود گفته بود که »مســیر کار در حوزه سیاســی را 
با رویکرد ارتقای وفاق و کارآمدی، مشــارکت در 

عرصه سیاسی کشور دنبال می کنیم.«
در آغاز دولت ســیزدهم، مهمترین ماموریت 
معاونت سیاسی وزارت کشور یعنی روند تغییرات 
فرمانداران و استانداران سراسر کشور هم آغاز شد. 
با انتصابات اســتانداران این انتقاد به وزارت کشور 
وارد شــد که چرا افراد با سابقه نظامی به استانداری 
منصوب شــده اند؟ خرمشاد در پاسخ به این انتقاد 
اظهار کرد: »بعلاوه تعداد کمی -کمتر از انگشــتان 
یکدست-از استانداران، نظامی باشند. به رغم این که 
تقریباً در همه  فهرســت ارسالی از سوی گروه های 
مرجع سیاســی حداقل یک نظامی،برای احراز این 
پست معرفی شده بود. شــاید به این دلیل که وزیر 

محترم کشور خود زمانی وزیر دفاع بوده است .«
خرمشــاد در تشــریح معیارهــای انتخابت 
اســتانداران و فرمانداران گفته بود: » مبنای انتخاب 
مدیران از جمله استانداران و فرمانداران؛ کارآمدی 
اقتصــادی و عقلانیــت انقلابی اســت. همچنین 
وزارت کشــور باید مجموعــه ویژگی هایی چون 
ســلامت اقتصادی، عقلانیــت انقلابی،کارآمدی، 
قانونمداری، پیگیری پیشــرفت اقتصادی، تقویت 
مشارکت همه جانبه و فعال سازی ظرفیت های بومی، 
مردم داری، ایجاد وفاق، پرتحرکی و جوانی و پیشینه 
روشن مدیریتی به  ویژه درعرصه های اقتصادی و نیز 

سیاسی- اجتماعی را احراز کند.«
روز 2۳ اسفند آخرین خبر از خرمشاد توسط 
پایــگاه اطلاع رســانی وزارت کشــور در اختیار 
رســانه ها قرار گرفت کــه او از انتصاب 8۰ درصد 
فرمانــداران خبر داده بــود و از آن پس دیگر هیچ 
خبری از معاون سیاســی وجود نداشــت و او در 
هیچ جلسه ای که رسانه ها هم حضور داشته باشند، 
دیده نشد. همین غیبت موجب شد برخی رسانه ها 
از استعفای خرمشــاد خبر بدهند که البته این خبر 
با واکنشــی از ســوی وزارت کشور  مواجه نشد و 
خرمشــاد بعد از آن هم در انظار دیده نشــد. در این 
بین از استاندار تهران به عنوان معاون سیاسی جدید 
وزارت کشــور نام برده شد. استاندار تهران البته این 
شایعه را نه رد کرد و نه تایید. منصوری در پاسخ به 
پرسشی درباره انتصابش به عنوان معاونت سیاسی 
وزارت کشــور اظهار داشت: »درستی این شایعه را 
از شایعه ســازان بپرسید. ما سرباز هستیم و هر کجا 
که بزرگترها تصمیم بگیرند، خدمت خواهیم کرد.« 
خبرگزاری منتشر کننده این خبر در ادامه نوشته است 
که »استاندار تهران از تأیید یا تکذیب کردن این شایعه 
خودداری کرد.« از ســویی گفته های تایید نشده ای 
وجود دارد که فشــار به معاون سیاسی از خارج از 
وزارت کشور به خاطر نحوه انتصاب استانداران و 
فرمانداران وجود داشته و این فشارها بیشتر به خاطر 
سهم خواهی بوده است که البته نمی توان صحت این 
گفته ها را تایید یا رد کرد. برای پاسخ به این پرسش 
ها و ابهامات درباره صحت این استعفا و موضع وزیر 
کشــور نسبت به آن باید منتظر پاسخ وزارت کشور 
ماند که البته فعلا  مسئولان این وزارتخانه ترجیح داده 

اند که سکوت کنند.

سرویس سیاسی- نایب رئیس کمیسیون عمران 
مجلس شورای اســلامی، گفت: مقام معظم رهبری 
تاکید داشتند که نمایندگان نباید در انتصابات دخالت 
داشته باشــند اما باید از نقطه نظرات آنان با توجه به 

شناختی که از مسائل دارند، استفاده شود.
اســماعیل حسین زهی  با اشاره به توصیه های 
مقــام معظم رهبری در دیدار بــا نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی، بیان کرد: مقام معظم رهبری در این 
دیدار صمیمانــه از مجلس یازدهم به عنوان مجلس 
انقلابــی یاد کردند و در توصیــه هایی به نمایندگان 
مجلس تاکید داشتند که باید از نقطه نظرات نمایندگان 
در امور مختلف استفاده شود. وی در ادامه اظهار کرد: 
مقام معظم رهبری تاکید داشــتند که نباید نمایندگان 
در انتصابات دخالــت کنند اما از آنجا که نمایندگان 
در بین مردم حضور مســتمر دارند و با مشــکلات و 
چالش های هر منطقه آشنا هستند باید از نقط نظرات 
آنها استفاده شــود. نمایندگان باید نقش مشورتی را 

ایفا کنند. نمایندگان همواره از به کارگیری نیروهای 
توانمند و متخصص اســتقبال می کنند. نماینده مردم 
خاش در مجلس شــورای اســلامی با بیان اینکه ما 
انتظــار داریم دولت از افــراد متخصص و محبوب 
مردم اســتفاده کند تا شاهد پیشرفت و توسعه کشور 
باشیم، تصریح کرد: مردم در تمامی امور به نمایندگان 
مراجعه کرده و مطالبات خود را مطرح می کنند. مقام 
معظم رهبری نیز تاکید داشــتند که باید تعامل خوبی 
بین نمایندگان و دولتمردان شکل بگیرد تا شاهد حل 
مشــکلات باشیم. حســین زهی در پایان تاکید کرد: 
توصیه های رهبری ترســیم کننده نقشه راه مجلس 
اســت. نمایندگان باید با پیمودن مسیر کارشناسی به 

دنبال حل مشکلات باشند.

قوت گرفتن شایعه استعفای معاون سیاسی وزارت کشور؛

خرمشاد  کجاست؟

نایب رئیس کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی:

نمایندگان باید با پیمودن مسیر کارشناسی به دنبال 
حل مشکلات باشند
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